
Miljøudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 28. januar 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MIU alm. del

Spørgsmål 129
Er ministeren enig i, at det er muligt at øge gødskning i Danmark væsentligt,
uden at det har en konsekvens for kvælstofbalancen på markerne, idet den
danske produktion i hkg per ha og det danske udbytte i form af indholdet af
protein i f.eks. hvede er væsentligt lavere i Danmark end i områder, hvor der
gødskes optimalt (f.eks. Tyskland)? Ifølge det oplyste er udbyttet i Tyskland
90,1 hkg/ha mod 78,6 i Danmark, og proteinindholdet 12% mod 9 % i Dan-
mark. Samtidigt bindes betydeligt mere kvælstof i kerne og halm, bl.a. fordi
udbyttet er større.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Schmidt@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.
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